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ورزشورزش f a r h i k h t e g a n o n l i n e

از زمان آغاز رقابت های لیگ برتر دو هفته سپری شده 

و به قول جلال چراغپور، کارشناس فوتبال ایران -که 

متفاوت تر از ســـایرین فوتبال را می بیند و درباره اش 

صحبت می کند- مجموعه ای از اتفاقات باعث شده 

با ســـپری شـــدن همین دو هفته، بوم نقاشی فصل 

فوتبال ما ترســـیم شود؛ یعنی به طور مثال اینکه چه 

تیم هایی شانس ســـقوط یا قهرمانی هستند از روی 

این بوم از همین حالا از نظر این کارشـــناس و اهالی 

فوتبال مشخص هستند. 

درخصوص رقابت های لیگ برتر، وضع قوانین ناگهانی 

در فوتبال و آخرین وضعیت استقلال و پرسپولیس از 

دیدگاه فنی دقایقـــی به جلال چراغپور به گفت وگو 

پرداختیم که متن آن را در زیر می خوانید. 

صحبـــت را از برگزاری لیـــگ برتر در فصل جاری بعد 

از سپری شدن دو هفته از این رقابت ها آغاز کنیم. 

شـــروع رقابت های لیگ خواصی دارد که در این فرصت 

می توانیم بیشتر روی آنها تمرکز کنیم و به آنها بپردازیم و 

سپس درباره جزئیات آن صحبت کنیم. اولین مورد این است 

که ما یکی از عجیب ترین پیش فصل ها را سپری می کنیم، به 

این دلیل که بیشترین جابه جایی بازیکن درحالی در لیگ ما 

اتفاق می افتد که تقریبا همه آنها به نوعی درون جابه جایی 

محســـوب می شوند، یعنی یک تیم می گوید که من فلان 

بازیکن را نمی خواهم و یک تیم دیگر باعجله می گوید من 

همان بازیکن را می خواهم و این یک امر استثنایی است 

که فقط در لیگ ما شاهد آن هستیم. درواقع بازیکنانی را 

در لیگ مان شاهد هستیم که بازار و مشتری داشته باشد 

اما تیم خودش این بازیکن را نخواهد و در ازایش بازیکنی 

از تیم حریف را بخواهد که باشگاهش او را نخواهد. درواقع 

هر تیم مشتری بازیکن حریفش باشد که این یک استثنا 

در فوتبال به شمار می رود. 

خواص بعدی را اشاره می کنید؟

مورد بعدی این است که عدم تعادل بین بودجه ای که بین 

تیم های ما در لیگ حضور دارند باعث می شود وضعیت 6 

تیم بالای جدول با 6 تیم آخر متفاوت باشـــد و در همین 

شـــروع لیگ اگر جدول را نگاه کنید مهم ترین شـــاخصه 

تیم های بالای جدول مالی است نه فنی و فوتبالی. وقتی 

همه مدافعان لیگ راهی 6 تیم اول می شوند سایر تیم ها در 

ساده ترین صحنه ها گل می خورند. الان هم شرایط طوری 

شـــده که در بسیاری از بازی ها با یک گل هم می توان به 

برتری رسید، به شرطی که گل نخورید. به همین دلیل است 

که الان مدافعان ما قیمت دار شـــده اند. این هم خاصیت 

دوم در لیگ ماست که تازگی ها خودش را به شدت نشان 

داده است. در هر صورت از آنجا که در فصول گذشته چند 

مدافع خارجی در لیگ ما بازی کردند و خیلی تعیین کننده 

شدند، اینها باعث شده مربیان ما بفهمند که یک مدافع 

با کلاس بالاتر از لیگ ما، حداقل 6 گل خورده به تیمش 

کمتر تحمیـــل می کند که این 6 گل، به صورت میانگین 

4 امتیاز برای تیم فوق به ارمغان می آورد. این هم از نقش 

مدافعانی که خریداری می شوند و به لیگ ما می رسند. 

موارد دیگری هم وجود دارد؟

همـــه این مجموعـــه یعنی مالی، جابه جایی بر حســـب 

ارتباطات دوســـتانه و خانوادگی، معجزه ای که ایجنت ها 

درخصوص بسته شدن تیم ها رقم می زنند، در هفته های 

اول و دوم بوم نقاشـــی فصل فوتبال ما را ترسیم می کند، 

یعنـــی همین الان با یک نگاه بـــه جدول بعد از بازی دوم 

می توانید پیش بینی کنید چه تیم هایی سقوط می کنند یا 

چه تیم هایی وسط جدول می مانند و چه تیم هایی شانس 

قهرمانی دارند. این درحالی است که جدول امسال لیگ ما 

آبستن حوادثی هم خواهد بود. من فکر می کنم آمدن یک 

حریف قابل قبول، فوتبال بلد، یاردار، بودجه دار و مربی دار 

باعث می شود پارادوکس دو تیمی به هم بخورد و به 3 تیم 

تبدیل خواهد شـــد و اینجاست که یکسری مسائل برای 

مربیانی که از جدول عقب بمانند یا سوم و چهارم باشند، 

مشخصا پیش می آید. 

در این خصوص واضح تر صحبت می کنید؟

اسمی از کسی نمی برم اما این مسائل حتی در هفته دوم 

داشت پیش می آمد اما یک حادثه جلوی آن را گرفت. 

به پنالتی از دست رفته ملوان اشاره می کنید؟

در این خصوص فقط آنقدری عنوان  کنم که همین اتفاق 

از بروز یک بحران جلوگیری کرد. 

به قوانین من درآوردی و فی البداهه لیگ امسال اشاره 

کنیم. این اتفاقات چقدر می تواند از لحاظ فنی، لیگ 

امسال را به چالش بکشد؟

باید قبول کنیم هر اتفاقی که می افتد قبل از آن باید در یک 

اتاق فکری درخصوص آن به نتیجه برسند، بعد آن را به یک 

بخشنامه، ابلاغیه یا قانون یا هر چیز دیگری تبدیل کنند. 

وقتی مجموعه ای که باید به این قضایا بپردازد، تخصصی 

نیســـت، یعنی درخصوص عمق فوتبال فکری نمی شود. 

خیلی از این آقایان فوتبال را مانند دریاچه بزرگی می دانند 

که برایشان فقط نیم متر عمق دارد، درحالی که باید عمق 

فوتبال را زیاد کنند؛ نه طول و عرضش را نه اینکه چهره اش را 

تغییر بدهند و بگویند عمقش را زیاد کردیم. الان عربستان 

عمـــق فوتبالش را زیاد می کند اما مـــا با قوانینی که رقم 

می زنیـــم طول و عرض آن را زیادتر می کنیم. ما در همین 

فوتبال کسانی را داشتیم که خارجی بودند و دو فصل روی 

نیمکت نشستند و بازی نکردند یا خارجی هایی داشتیم که 

بیماری داشتند و فوت کرده اند. این اتفاقات به ما می گوید 

در فوتبال مان نخبه ای که حتی بتواند برای 10 سال آینده 

فکر کند هم نداریم. ما نمی خواهیم مثل ژاپنی ها 20 ساله 

فکر کنند. ژاپن روزی گفت می خواهد در جام جهانی جزء 

4 تیم برتر جهان باشد و آن روز همه خندیدند و گفتند اینها 

یک کارتون درســـت کرده اند فکر می کنند فوتبال همین 

است. درحالی که امروز در همه رده های سنی از کوچک 

تا بزرگ ما را شکســـت می دهند و در جام جهانی تیم های 

بزرگ جهان را حذف می کنند. به خاطر اینکه 20 ساله فکر 

کردند. آنها نفراتی مانند لینه کر، زیکو، تروسیه و... را آوردند 

و درست همین فرمول عربستان را رفتند. همان زمان بعد از 

سبک شناسی فوتبال شان، سبک فرانسوی را برای فوتبال 

ژاپن ایجاد کردند و کسانی را آوردند که جلویشان مدافع 

تربیت کنند. الان هم بازیکنانی مانند رونالدو، سانه، مانه، 

بن زما و بقیه مهاجمان به فوتبال عربستان می آیند، چون 

می خواهنـــد مواجهه با فوتبال مدرنیته و حمله جهانی را 

درست کنند. کسانی هستند که آن سوی مرزها به این شکل 

عمیق فکر می کنند اما اینجا بدون توهین باید درخواست 

کنیم که آقایان بنشینید و یک مقدار فکر کنید. چرا این طور 

شـــد؟ چرا برای دعوت شدن یا نشدن یک بازیکن به تیم 

ملی تا این اندازه عوامل جنجالی داریم؟ اصلا یعنی چه؟ 

چـــه اتفاقاتی در فوتبال ما می افتد که امیدواریم به خیر و 

خوشی بتوانند حلش کنند. 

درحالی در بخشی از صحبت هایتان به مدافعان اشاره 

کردید که امروز شـــاهد کمبـــود مهاجم در لیگ مان 

هستیم تا جایی که برای رفع این معضل، تیم ها به فکر 

استفاده از مهاجمان خارجی افتاده اند. 

آن کسی که بخواهد بیاید و در لیگ ما تغییر محتوا و ماهیت 

ایجاد کند، گران اســـت. اگر کسی یک ذره جای بهتری 

بخواهد برود به کشورهای عربی می رود و به فوتبال ایران 

نمی آید. این را یادتان باشد. این پنبه را از گوش دربیاوریم 

که مثلا 22 یا 23 ســـالش باشد و مشتری داشته باشد و 

اندازه هایش در سطح فوتبال جهانی حتی نیمه مدرن هم 

باشد به ما نمی رسد. 

به صورت تخصصی درباره شـــرایط امســـال دو تیم 

پرطرفدار استقلال و پرسپولیس چه نظری دارید؟

اگـر نتیجـه را بـه 3 قسـمت تقسـیم کنیـم، دو بخـش از آن 

برای تیم و یک بخش از آن متعلق به حوادث است. اگرچه 

در این بین داوری ها، خطای انسـانی و حوادث دیگر هم 

هسـتند کـه  می تواننـد فـارغ از ایـن بخش هـا فوق العـاده 

تاثیرگـذار باشـند. بر همین اسـاس دوبـاره عرض می کنم 

اگـر در همیـن هفتـه پنالتـی ملـوان گل می شـد معلـوم 

نبـود جریـان بـازی و البتـه تحلیـل کارشناسـان بـه چـه 

سـمتی خواهـد رفـت یـا جریاناتـی کـه توسـط رسـانه ها 

نوشـته می شـود. شـاید از نگاه شـما این قضیه به بردهای 

پیاپی برای اسـتقلال تعبیر شـود اما برای من کارشـناس 

اینچنیـن تعریـف می شـود کـه ایـن تیـم را از لحـاظ روانی 

آن طـور کـه انتظار داشـتیم مقابل ملـوان ندیدیم. هرچند 

می تـوان بـه دلایلـی ازجملـه تغییـرات کادرفنـی در ایـن 

باشـگاه اشـاره کـرد و بایـد منتظـر مانـد و دیـد در ادامـه 

چـه اتفاقاتـی بـرای ایـن تیـم می افتـد. از سـوی دیگـر 

پرسـپولیس کمتـر یـار گرفتـه و بیشـتر روی کار تیمـی کار 

کـرده، هرچنـد در این تیم هم یک مسـاله به صورت واضح 

درحـال اتفاق اسـت. 

چه مساله ای؟

اول اینکه برخی مهره های این تیم دارند آرام آرام به روزمرگی 

می افتند و فوتبال تکراری بازی می کنند، مثل یک زندگی 

روزمره! مثل رئال مادرید ســـال گذشته که برای مدتی به 

روزمرگی افتاده بود و درنهایت تغییراتی را حاصل کرد. الان 

هم پرسپولیس تقریبا به فوتبال روزمره کشیده می شود و 

امیدوارم بتواند فصل را به شکل دیگری طی کند. 

جلال چراغپور در گفت وگو با »فرهیختگان«: پنالتی از دست رفته ملوان از بروز بحران در استقلال جلوگیری کرد

یکن را تیم خودش نمی خواهد اما چند مشتری دارد! باز
 در فوتبال مان نخبه ای که بتواند برای 10 سال آینده فکر کند هم نداریم            پرسپولیسی ها آرام آرام دارند به روزمرگی می رسند

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

اظهارنظر عجیب از باشگاه استقلال

یاسین طمع کرد و آبی پوش نشد!
یاســـین سلمانی، هافبک فصل گذشته ســـپاهان که از وی به عنوان یکی از 

خریدهای قطعی استقلال برای فصل جدید نام برده می شد سرانجام با توافق با 

رقیب این تیم راهی پرسپولیس شد. سلمانی، هافبک جدید پرسپولیس بعد از 

امضای قرارداد با این تیم در مورد اینکه چطور نتوانست با استقلال توافق کند 

در جملاتی کوتاه و کنایه آمیز اعلام کرده: »قبل از اینکه به پرســـپولیس بیایم 

چند ماه قبل با استقلال مذاکره و صحبت هایی داشتیم، اما یک سری اتفاقاتی 

افتاد که نمی خواهم بازگو کنم و الان خیلی خوشحالم که اینجا هستم.«

حال اینکه واقعا چه اتفاقی در این بین افتاده که سلمانی را از استقلال دور کرده 

و آیا این موانع به مسائل مالی مربوط می شود یا اینکه به قول خود این بازیکن 

چون از ابتدا پرسپولیســـی بوده حاضر نشده است به استقلال برود یک سوی 

ماجراست. ســـوی دیگر به باشگاه استقلال بر می گردد که طبق شنیده های 

خبرنگار »فرهیختگان« بعد از به بن بست رسیدن با سلمانی درخصوص استقلالی 

شـــدن این بازیکن، گویا یکی دو نفر از مدیران این باشـــگاه اعلام می کنند که 

سلمانی چون طمع کرد و حاضر نشد پیشنهاد مالی استقلال را بپذیرد، امروز 

بی تیم مانده. این در حالی است که درنهایت این پرسپولیس بود که موفق شد از 

بازار نقل و انتقالات شاه ماهی صید کرده و یکی از اهداف بزرگ این فصل را بخرد. 

 از نادیده گرفتن هند کی روش و پنالتی قایدی 
تا تماس نگرفتن با نکو 

حساسیت استقلالی ها نسبت به کوپال
شاگردان جواد نکونام پس از برگزاری دو هفته ابتدایی لیگ برتر بیست و سوم 

مقابل صنعت نفت آبادان و ملوان بندر انزلی در سومین مسابقه لیگ برتر باید در 

زمین یکی از مدعیان قهرمانی مقابل سپاهان به میدان بروند. بر همین اساس 

کمیته داوران فدراسیون فوتبال برای این بازی کوپال ناظمی را به عنوان داور این 

مسابقه حساس تعیین کرده است. داوری که در پنج فصل گذشته تنها توانسته 

پنج مسابقه استقلال را سوت بزند. کوپال ناظمی در طول پنج فصل گذشته از 

لیگ هجدهم تا بیست و دوم در هر فصل تقریبا فقط یک بازی تیم استقلال را 

سوت زده است. این در حالی است که قضاوت ناظمی در دیدار فصل گذشته 

برابر نفت آبادان که با تساوی در تهران به پایان رسید تا حد زیادی استقلالی ها را 

نگران کرده چراکه آنها اعتقاد دارند ناظمی در این دیدار می توانست یک پنالتی 

برای استقلال گرفته و گل حریف را هم آفساید اعلام کند. 

از سوی دیگر نگرانی بعدی آبی ها به قضاوت ناظمی در دیدار معروف استقلال 

و سپاهان در اصفهان مربوط می شود. جایی که در جریان بازی برگشت لیگ 

هجدهم و گل استقلال که توسط زاهدی فر مردود اعلام شد، این داور به عنوان 

داور پشـــت دروازه و از چند متری این صحنه را تشخیص نداده هرچند بعدا 

ناظمی در یک برنامه تلویزیونی حاضر شـــد و به اشتباه تیم داوری در قبال 

این صحنه اعتراف کرد. البته ماجراهای ناظمی فقط به دیدارهای استقلال 

ختم نشده و این داور در یک دیدار از جریان رقابت های فصل هجدهم بین 

تیم های نســـاجی و ســـپاهان، علیه تیم نکونام )نساجی( مرتکب اشتباهی 

می شـــود که موجب می شود این داور چند هفته ای از قضاوت محروم شود. 

جالب اینکه نکونام در یک نشســـت خبری بعد از این اتفاق گفته بود منتظر 

بوده تا کوپال ناظمی به وی زنگ بزند و به خاطر پنالتی اشتباهی که در بازی 

با سپاهان برای حریف گرفت از وی عذرخواهی کند.

پشت پرده جدایی برزگر از استقلال

دومین امید نکونام در یک روز پرید
باشگاه نســـاجی مازندران از بازیکن جدیدش رونمایی کرد. براساس اعلام 

این باشگاه، آریا برزگر، مهاجم فصل گذشته نفت مسجد سلیمان که سابقه 

پوشیدن پیراهن پرسپولیس را هم در کارنامه دارد به نساجی پیوست. برزگر 

که ســـهمیه زیر 23 سال محسوب می شـــود و در تیم امید حضور دارد، در 

فصل نقل وانتقالات با استقلال قرارداد بسته بود. با این حال پُرشدن سقف 

بودجه اســـتقلال ســـبب شـــد تا او نتواند قراردادش را ثبت کند و درنهایت 

راهی نساجی شد. 

نکته قابـــل توجه اینکه درخصوص این بازیکن خبر می رســـد در این مدت 

پیش قراردادی به وی پرداخت نشـــده و از آنجایی که این قرارداد ثبت نشده 

بود بنابراین به نظر می رســـد منع قانونی نیز برای جدایی و پیوستن به سایر 

تیم ها وجود نداشـــته اســـت. طبق شـــنیده های خبرنگار »فرهیختگان« از 

اطرافیان برزگر گویا با وجود توافق مالی قبلی، طی روزهای اخیر از باشگاه 

به این بازیکن اصرار کرده اند تا قراردادش را کم کند که این موضوع به مذاق 

وی خوش نیامده تا یکی دیگر از مهره هایی که نکونام خواستار جذب او بود 

با وجود حضور در تمرینات استقلال، از این تیم جدا شود. 

صدای نخبگان، نگاه جوانان
روزنـــــــامه فرهیختـــــــگان
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شرکت تعاونی مسکن کارکنان دانشگاه علوم پزشکی آزاد اسلامی تهران به 

شماره ثبت 59945 

بدینوسیله از کلیه اعضای محترم دعوت می شود تا در مجمع عمومی عادی سالیانه 

نوبت اول که در ســـاعت 13 روز دوشنبه 1402/06/20 در محل آمفی تئاتر سالن 

شهید احدی واقع در خیابان شریعتی – خیابان خاقانی - خیابان عطاری مقدم کوی 

دانش – دانشگاه علوم پزشکی آزاد اسلامی تهران تشکیل می گردد حضور به هم رسانند.

دستور جلسه: 

1 – استماع گزارش هیات مدیره و بازرسان شرکت

2 – اتخاذ تصمیم در خصوص عضویت و معرفی نماینده جهت اتحادیه تعاونی مسکن 

کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی استان تهران

3 – تعیین روزنامه رسمی کثیرالانتشار جهت درج آگهی های شرکت 

4 – انتخاب بازرس اصلی و علی البدل

توضیحات :

 1 - اعضای محترمی که نمی توانند در جلسه مذکور حضور به هم رسانند می بایست 

نمایندگان شان حداکثر تا 24 ساعت پیش از برگزاری مجمع به همراه عضو اعطاکننده 

نمایندگی با در دست داشتن مدارک عضویت تعاونی و کارت شناسایی معتبر در محل 

شرکت تعاونی حاضر شوند. هر عضو می تواند وکالت حداکثر 3 نفر را بپذیرد و تایید 

وکالت ها با احدی از اعضای هیات مدیره صورت می پذیرد.                                 

2 – کاندیدای سمت بازرس بایستی مدارک خود را ظرف مدت 5 روز از تاریخ انتشار 

آگهی به دفتر تعاونی دانشگاه تحویل نماید.

3- مصوبات این مجمع در صورت رسمیت یافتن )نصف به علاوه یک اعضاء( و عدم 

مغایرت با ضوابط قانونی برای کلیه اعضا اعم از حاضر و غایب نافذ و معتبر خواهد بود.                                                                        

هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن کارکنان دانشگاه علوم پزشکی آزاد اسلامی تهران

 آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
مسابقاتتکلیفتنوبت اول

قهرمانیکشورانتخابیتیمملی
مســـابقات تک لیفت قهرمانی کشـــور انتخابی تیم ملی به 

میزبانی اســـتان قم توســـط جناب آقای مجید تلخابی از 

قهرمان های پیشکسوت این رشـــته با حضور اسطوره های 

پاورلیفتینگ جهان اســـتاد مهدی فاطمی و استاد حسین 

فاطمی و قهرمان رزمی کشـــور سرپرســـت کمیته داوران 

موی تای و کیک بوکسینگ انجمن دانشگاهی پیام نور ایران 

جناب آقای اســـتاد اسماعیل آقچه لو جناب آقای مهندس 

کیان کمانی رئیس کمیته برگزاری مسابقات کشور و جمعی از 

قهرمان های نامی این رشته جناب آقای استاد حسین جلالی 

و جناب آقای استاد عارف فرج نژاد استاد بابک غصبانی استاد 

حمید سلطان اســـتاد احمد افشاری در شهر مقدس قم با 

حضور هفتصد شرکت کننده از تمامی استان های کشور در 

دو بخش بانوان و آقایان در آخر تیم استان تهران هم در بخش 

بانوان هم در بخش آقایان به مقام قهرمانی تیم نخست این 

مسابقات دست یافت.


